

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS

BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Law

Annotation to the master's thesis

**FUNCTIONS OF SHANGHAI COOPERATION ORGANIZATION IN
THE MAINTENANCE OF INTERNATIONAL PEACE AND SECURITY**

ENTITIES

TANGMAOYUAN

Scientific supervisor:

Alena F. Douhan

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. **Structure and scope of the master's thesis:** 53 pages, 3 chapters, 64 sources.
2. **Keywords:** Shanghai Cooperation Organisation (SCO), International Peace and Security, Regional Security Governance, Counter-terrorism, Security Cooperation, International Law Frameworks
3. **The content of the work**

The object of the research is the array of functions and practical activities undertaken by the Shanghai Cooperation Organisation (SCO) in the field of maintaining international peace and security. The subject of the research is the specific legal, institutional, and operational mechanisms that constitute the SCO's security framework, its effectiveness, the challenges it confronts, and its evolving role in regional and global security governance.

The subject of this study focuses on the series of functions and practical activities carried out by the Shanghai Cooperation Organization (SCO) in the field of maintaining international peace and security. The research subjects specifically include the legal mechanisms, institutional framework and operational model that constitute the security framework of the SCO. At the same time, it explores the actual effectiveness, challenges faced, and the evolving role positioning of the organization in regional and global security governance.

The purpose of this paper is to identify the specific role of the Shanghai Cooperation Organisation (SCO) in the maintenance of international peace and security, identify its contribution in addressing global and regional security challenges, and explore its future direction of development. By studying the SCO's multilateral cooperation mechanisms, security concepts, and practical operational experiences, it reveals its important role in promoting regional stability and global security governance.

Research methods: This paper adopts a multi-dimensional analysis approach, combining historical cases and real-life data to systematically sort out the practice of the SCO in maintaining international peace and security. The research methods include: Literature analysis method; Comparative research method; Comparative research method.

Research results: This dissertation provides a comprehensive assessment of the SCO's functions in international peace and security from an international law perspective. The scientific novelty lies in proposing an updated interpretation of the "Shanghai Spirit" in the context of the new era, emphasizing its central role in promoting trust and cooperation among member states and its potential inspiration for global security governance. The research systematically analyzes the legal,

institutional, and practical dimensions of the SCO's security role, offering a nuanced evaluation of its contributions and limitations.

Reliability of materials and results of the thesis: The reliability of the thesis and its results is established through a multi-dimensional research methodology and a broad-based, critical use of sources. The research is founded on a qualitative analysis of primary and secondary sources, enabling a nuanced and evidence-based understanding of the Shanghai Cooperation Organisation's (SCO) functions.

Recommendations for the use of the results: The findings of this thesis can be utilized in academic research, policy development, and institutional reform concerning regional and global security governance.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и содержание магистерской диссертации: 53 страни ц, 3 главы, 64 источников .

2. Ключевые слова: Шанхайская организация сотрудничества (шос), международный мир и безопасность, управление региональной безопасности, борьба с терроризмом, сотрудничество в области безопасности, международно-правовые рамки

3. Содержание работы

Объектом исследования Предметом исследования является комплекс функций и практических мероприятий шанхайской организации сотрудничества (шос) в области поддержания международного мира и безопасности. Предметом исследования являются конкретные правовые, институциональные и оперативные механизмы, составляющие структуру безопасности шос, ее эффективность, вызовы, с которыми она сталкивается, и ее эволюционирующая роль в управлении региональной и глобальной безопасностью.

Предметом исследования Предметом настоящего исследования является ряд функций и практических мероприятий шанхайской организации сотрудничества (шос) в области поддержания международного мира и безопасности. Тематика исследований включает правовые механизмы, институциональные рамки и оперативную модель, которые составляют основу безопасности шос. В то же время в нем анализируются фактическая эффективность, возникающие проблемы и эволюция роли организации в управлении региональной и глобальной безопасностью.

Цель этой статьи – Цель настоящего документа заключается в определении конкретной роли шанхайской организации сотрудничества (шос) в поддержании международного мира и безопасности, определении ее вклада в решение глобальных и региональных проблем в области безопасности и изучении ее будущего направления развития. Изучая механизмы многостороннего сотрудничества шос, концепции безопасности и практический оперативный опыт, она показывает свою важную роль в содействии региональной стабильности и управлению глобальной безопасностью.

Методология исследования: В данном документе принят многомерный подход к анализу, сочетающий исторические примеры и реальные данные для систематического сортировки практики шос в поддержании международного мира и безопасности. Методы исследований включают: метод ана

лиза литературы; метод сравнительных исследований; метод сравнительных исследований.

Результаты исследования: Данная диссертация дает всестороннюю оценку функций шос в сфере международного мира и безопасности с точки зрения международного права. Научное новшество заключается в том, что предлагается обновленная интерпретация << шанхайского духа >> в контексте новой эры, при этом подчеркивается его центральная роль в укреплении доверия и сотрудничества между государствами-членами и его потенциальное вдохновение для управления глобальной безопасностью. Исследование систематически анализирует правовые, институциональные и практические аспекты роли шос в области безопасности, предлагая детальную оценку ее вклада и ограничений.

Надежность материалов и результатов диссертации: Надежность диссертации и ее результатов устанавливается с помощью многомерной методологии исследований и широкого, критического использования источников. Исследование основано на качественном анализе первичных и вторичных источников, что позволяет получить детальное и основанное на фактах представление о функциях шанхайской организации сотрудничества (шос).

Рекомендации по использованию результатов: Выводы этой диссертации могут быть использованы в научных исследованиях, разработке политики и институциональной реформе в области управления региональной и глобальной безопасностью.